
P R O T O K Ó   Nr III/07
z obrad VI Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie

z/s w Mszanowie

Sesja odby a si  w dniu 12 kwietnia 2007 roku, w sali narad Urz du Gminy w
Mszanowie i trwa a w godz. od 1100 do 1350. Uczestniczyli wszyscy radni.
Lista obecno ci stanowi za cznik nr 1.

Spoza cz onków Rady w Sesji uczestniczyli:
- Wójt Roman Tr pczy ski
- Skarbnik Gminy Ewa pi ewska
- radca prawny Witold Lendzion
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski
- Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty Krystyna Danielewska
- Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej Ewelina Tuchalska
- Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska
- Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego przy Urz dzie Gminy Mieczys aw Wojtaszko
- Andrzej Samsel zam. Gwi dziny

W Sesji uczestniczy  administrator strony internetowej Nowego Miasta Lubawskiego
Andrzej Podkomorzy.

Na sekretarza obrad powo ano radn  Dorot ukaszewsk .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta , czy s  propozycje, co do zmian
w porz dku obrad, który Pa stwo otrzymali cie.

Radny Zdzis aw Makowski zaproponowa , aby punkty 8a, 8b i 8c oznaczy  kolejnymi
numerami, bo le kojarzy si , jakby dotyczy y one punktu 8.

Radny Zbigniew Wi niewski wnioskowa  o przesuni cie ca ej Sesji na inny termin
ewentualnie do nast pnej Sesji, gdy  nie jeste my w stanie zapozna  si  z materia ami,
tym bardziej, e najpierw otrzyma em do r ki zmiany, a za chwil  projekt. To za ma o
czasu, aby przeanalizowa . Nie dawno by  taki problem, Pan Makowski wyszed  z t
inicjatyw , to dobra rzecz, e otrzymujemy materia y do domu.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zwróci  uwag , e porz dek obrad,
który otrzymali cie Pa stwo do domu z pewnych przyczyn nagl cych czasem uleg
zmianom. Tematyka projektów uchwa , które by my dzisiaj omawiali i uchwalali nie jest
niczym skomplikowanym. W przypadku zmiany Planu Rozwoju Lokalnego jest to zmiana
kosmetyczna, uchwa y dotycz ce Programu Norweskiego musz  by  dzisiaj za atwione,
je eli nie, to z niego zrezygnujemy, zmiana w bud ecie jest zwi zana z programem
norweskim. W pkt 8a w sprawie o wiadcze  lustracyjnych Skarbnika i Sekretarza,
dopiero niedawno wyja ni o si , kto ma ich powiadomi  i termin jest nagl cy. Musimy to
zrobi  dzisiaj, bo up ywa termin.

Radny Zbigniew Wi niewski wnioskowa  o przeg osowanie przesuni cia.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta , czy przesuni cie wszystkich
spraw, czy odroczenie Sesji.
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Radny Zbigniew Wi niewski odpowiedzia , e je eli co  jest pilnego, to mo emy
za atwi , ale bud et nie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e wszystkie sprawy s
pilne, zmiana w bud ecie nie jest wielka, zreferuje Pani Skarbnik. Tym bardziej, e
dzisiaj o godzinie 10- tej odby a si  Komisja Bud etu.

Radny Ireneusz Kowalski, na ostatniej Sesji by em sekretarzem obrad i nie ma
protoko u z ostatniej Sesji. Przed chwil  otrzymali my wszystkie projekty, chcieliby my
mie  wi cej czasu na zapoznanie si  z projektami, gdy  za cznik nr 3 do uchwa y nr
II/11/06 z dnia 28 grudnia 2006r. w BIP-ie ró ni si  od tego, który g osowali my na Sesji.
Prosi  o przedyskutowanie tego.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara zapyta , czy mo emy to traktowa
jako wniosek i na ko cu Sesji Pani Skarbnik udzieli odpowiedzi.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e skoro nie ma propozycji,
zaproponowa  nast puj ce zmiany do porz dku obrad:
- przeniesienie punktu 8 Rozpatrzenie skargi Pana Andrzeja Samsela z dnia 9 marca
2007r. w miejsce punktu 4, a numeracja pozosta ych punktów ulegnie przesuni ciu.
- trzy projekty uchwa  jako punkt 8 rozbudowany lub osobne punkty:
- Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do
wykonywania w imieniu Rady obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej.
- Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na realizacj  przez Gmin  Nowe Miasto
Lubawskie projektu „Zaanga owanie partnerów spo ecznych warunkiem rozwoju
zrównowa onego gmin: Nowe Miasto Lubawskie i Kurz tnik” na okres 2007-2008”.
- Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2004–2006 oraz
2007–2013.

Czy taki porz dek byliby Pa stwo w stanie zatwierdzi .

Radna Barbara Grzywacz- je eli program zosta  do  obszernie rozbudowany i Komisja
Bud etowa dzisiaj spotka a si  i zapozna a z materia ami, pozostali radni w ogóle ich nie
mieli, my , e b dzie wymaga o to przeanalizowania Pani Skarbnik i Pana Wójta, jest
to sprawa bardzo wa na, bo nie sposób pozbawia  gminy mo liwo ci pozyskania
rodków, to zaproponowa a, aby poza t  skarga przyj  ten projekt, a skarg  rozpatrzy

nast pnym razem.

Radca odpowiedzia , e na skarg  trzeba odpowiedzie  w terminie 30 dni, wp yn a do
Urz du19 marca br., a po tym terminie Sesji nie by o.

Radna Barbara Grzywacz - czyli po tym terminie mo na by o Komisj  zwo  i
zapozna .

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e na moje
upowa nienie odby a si  Komisja Rewizyjna.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara podda  pod g osowanie proponowany
porz dek obrad, je eli nie zostanie przyj ty b dziemy szukali porozumienia.

W g osowaniu za zmianami porz dku obrad g osowa o 11 radnych, przeciw g osowa o 2
radnych i 2 radnych wstrzyma o si  od g osu.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e 11 g osami za, przy 2
osach przeciwnych i 2 wstrzymuj cych, zmiany porz dku obrad zosta y uchwalone

i przyst piono do jego realizacji.

Uchwalony porz dek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum
2. Wybór sekretarza obrad.
3. Zg aszanie zmian do porz dku obrad.
4. Podj cie uchwa y w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Andrzeja Samsela z dnia 9
    marca br.
5. Informacja o dzia alno ci Wójta w okresie mi dzysesyjnym.
6. Zapytania i wnioski.
7. Koncepcja dzia alno ci i organizacji Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie.
8. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.
9. Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2004–2006
     oraz 2007–2013.
10. Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na realizacj  przez Gmin  Nowe
      Miasto Lubawskie projektu „Zaanga owanie partnerów spo ecznych warunkiem
      rozwoju zrównowa onego gmin: Nowe Miasto Lubawskie i Kurz tnik” na okres 2007-
      2008”.
11. Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do
    wykonywania w imieniu Rady obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej.
12.Odpowiedzi na zapytania i wnioski.
13.Zamkni cie obrad Sesji.

Punkty 1, 2 i 3 zosta y zrealizowane jak na wst pie.

Ad 4
Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poprosi  Przewodnicz cego Komisji
Rewizyjnej o przedstawienie stanowiska Komisji. Poinformowa , e mimo naszych

tpliwo ci, co do tego czy ta skarga spe nia znamiona skargi, upowa ni  Komisj  do
zbadania sprawy.

Przewodnicz cy Komisji Rewizyjnej Zdzis aw Makowski – Komisja zapozna a si  ze
skarg  Pana Andrzeja Samsela z on  na Wójta – Urz d Gminy, ale jako meritum
sprawy, szczegó owo nie kontrolowa a tej sprawy, tylko zapozna a si , ze wzgl du na to,
e kontrol  musi zleci  Rada Gminy, Komisja tylko zapozna a si  z zarzutami Pana

Samsela pod adresem Pana Wójta i Urz du Gminy. Z przedstawionych informacji
wynika, e Pan Samsel jest w b dzie, myli pewne dane dotycz ce bud etu, planowane
wielko ci bud etu, a wykonane to, co innego. Planowana kwota bud etu jest zupe nie
inna, ani eli wykonana. Zarzuca , e raz bud et jest mniejszy, raz wi kszy, ale niektóre
zadania zostaj  zdj te i zmienia si  po stronie wydatków i dochodów. W tym okresie by o
5 zmian w bud ecie i to znacz cych, bo np. 24 pa dziernika zosta a zdj ta z bud etu
budowa drogi Gry liny-Jamielnik i bud et zmieni  si  po stronie dochodów i wydatków, a
5 grudnia zwi kszony zosta  bud et o znaczn  dotacj  i zwi kszy y si  dochody. Co do
wydatków na Szko  w Bratianie,  6 751 419 z . wg danych z Gazety, natomiast wg
uchwa y bud etowej 6 059 851 z . ró nica wynika st d, e remont Szko y Podstawowej
zosta  zako czony wcze niej i w uchwale bud etowej nie móg  by  brany pod uwag , a
budowa gimnazjum zosta a zako czona pó niej. Co do wydatków na Gminne Centrum
Kultury, wg informacji Gazety Nowomiejskiej inwestycja kosztowa a 530 213 z . a wg
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uchwa y 546 313,39 z ., dlatego, e dokumentacja na budow  zosta a zap acona w
poprzednim roku. Komisja nie bada a faktur, bo nie by a upowa niona.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odczyta  tre  skargi, która stanowi
za cznik nr 2 do protoko u.
Poinformowa , e badanie Komisji Rewizyjnej nie potwierdzi o zasadno ci adnego z
trzech wymienionych zarzutów.

W zwi zku z tym, e w sprawie skargi nikt nie zabra  g osu, Przewodnicz cy Rady Gminy
Miros aw Wodara, odczyta  tre  projektu uchwa y, po czym podda  j  pod g osowanie.

W g osowaniu, Rada Gminy 10 g osami za, 2 g osami przeciwnymi i 3 g osami
wstrzymuj cymi podj a uchwa  nr VI/30/07 w sprawie rozpatrzenia skargi na
dzia alno  Wójta. Uchwa a stanowi za cznik nr 3 do protokó u.

Na wniosek radnego Kawieckiego, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara
zarz dzi  15 minutow  przerw .

Po przerwie wznowi  obrady.

Ad 5
Wójt przedstawi  informacj  ze swojej dzia alno ci w okresie mi dzysesyjnym:
- 21 marca Wójt dokona  uzgodnie  z Biurem Projektowym w Elbl gu, które projektowa o
sie  kanalizacyjn  w Mszanowie i Bratianie, w sprawie zmiany warto ci kosztorysowej
inwestycji w zwi zku z podwy  cen materia ów budowlanych i us ug. Jest to niezb dne
do z enia wniosku do Ministerstwa rodowiska, o finansowanie inwestycji w ramach
Europejskiego Mechanizmu Finansowego, warto  inwestycji wynosi a oko o 6 mln z ,
na dzie  dzisiejszy wynosi ponad 9 mln z ., wymaga to korekty bud etu, je eli Rada
dzisiaj tej zmiany nie uchwali, to nie z ymy wniosku, bo termin up ywa 15 kwietnia br.
- 23 marca odby y si  rozmowy z poborowymi w sprawie odbycia zast pczej s by
wojskowej,
- równie  23 marca zosta  zawarty akt notarialny w sprawie sprzeda y nieruchomo ci w
Mszanowie, Panu Janowi Kancidrowskiemu, na poszerzenie jego w asnej posesji.
- w Nowym Mie cie Lubawskim odby y si  Mistrzostwa Polski w kickboxingu, gmina
partycypowa a w kosztach imprezy,
- 28 marca Wójt spotka  si  z Prezesem Firmy Humdrex w sprawie zatrudnienia oko o 50
osób oraz zamierzeniach rozwojowych Firmy,
- 29 marca:- rozpocz  si  pobór wojskowy,

- odby o si  posiedzenie Komisji O wiaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia
oraz Pomocy Spo ecznej oraz Komisji Bud etu i Mienia Komunalnego, omawiano
dzia alno  Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej, o wiaty i bibliotek w roku 2006,

- Wójt bra  udzia  w Powiatowej Radzie Zatrudnienia,
- rozpisano przetarg na zaci gni cie kredytu zgodnie z uchwa  Rady Gminy

- 30 marca, w Bratianie odby  si  Powiatowy Turniej Wiedzy Po arniczej,
- po egnano odchodz  na emerytur  d ugoletni  pracownic  Pani  Gabriel
Brudnick ,
- 31 marca reprezentacja gminy (radni, Ludowe Zespo y Sportowe) bra y udzia  w III
Halowych Igrzyskach Wsi w Gietrzwa dzie, gmina zaj a 5 miejsce, na 15 gmin
uczestnicz cych,
- 2 kwietnia Wójt przeprowadzi  rozmow  z Dyrektorem Agencji Nieruchomo ci Rolnych
w sprawie mo liwo ci nabycia przez gmin  nieruchomo ci pod inwestycje, zw aszcza w
Bratianie,
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-3 kwietnia zosta  podpisany akt notarialny w sprawie sprzeda y budynku po Kó ku
Rolniczym w Radomnie, za kwot  55 tys.z .
- w tym samym dniu odby a si  narada koordynacyjna z Firm  Euroconsulting, w sprawie
mo liwo ci z enia wniosku do 15 kwietnia, o finansowanie budowy sieci kanalizacynej
w Bratianie i Mszanowie, st d konieczno  odbycia Sesji w tak krótkim czasie i podj cia
niezb dnych uchwa .
- 4 kwietnia odby o si  posiedzenie Miejsko-Gminnego Zarz du OSP, dokonano oceny
przebiegu zebra  sprawozdawczych,
- 5 kwietnia odby  si  przetarg na wykonanie remontu wietlicy w Mszanowie, wygra a
Firma z Grudzi dza,
- 10 kwietnia odby  si  przetarg na urz dzenie placów zabaw na terenie gminy,
uczestniczy y 4 firmy, 1 oferta musi zosta  uzupe niona,
- od 10 kwietnia gmina zatrudni a 10 pracowników w ramach prac interwencyjnych,
- 11 kwietnia Wójt uczestniczy  w spotkaniu w Powiatowej Izbie Rolniczej,
- wczoraj rozpocz y si  zebrania wiejskie, na których wybierani s  so tysi.

Ad 6
Zapytania i wnioski:

Radny Zbigniew Wi niewski nawi za  do informacji Pana Wójta o dzia alno ci w
okresie mi dzysesyjnym, wspomnia  Pan Wójt o budowie sieci kanalizacyjnej w
Mszanowie i Bratianie, a wcze niej mówi o si  tak e o Pacó towie, dzisiaj Pacó towa ju
nie ma.

Wójt odpowiedzia , e w wykazie musi by ,

Radny Zbigniew Wi niewski – w wykazie, który dzisiaj otrzymali my nie ma.

Wójt odpowiedzia , e jest w innej pozycji opracowanie dokumentacji technicznej - 50
tys.z . W pierwszej kolejno ci b dziemy pilotowa  Mszanowo i Bratian.

Radny Zbigniew Wi niewski, wspomina  Pan, e inwestycja ta ma kosztowa  oko o 6
mln, a w za czniku do uchwa y z dnia 20 marca jest 4 400 tys.z ., a nie 6 mln.  Dlaczego
tak wzrasta cena i kto nad tym czuwa.

Wójt przeprosi  i powiedzia , e pomyli  si . Kwoty te wynikaj  z kosztorysów obliczonych
przez projektantów, na podstawie norm budowlanych.

Kierownik Gospodarstwa Pomocniczego poinformowa , na jakiej podstawie
wykonywane s  kosztorysy budowlane.

Ponadto Wójt poinformowa , e dzia ki budowlane w Mszanowie niebawem b
sprzedawane, ale nie za cen  7-8 tys.z . czego oczekuj  ch tni, lecz wed ug wyceny
bieg ego 23-28 tys.z .

Radny Ireneusz Kowalski - na podstawie zarz dzenia nr I/16/07, w Mszanowie zosta a
sprzedana dzia ka o pow. 303m2  za kwot  550 z ., dlaczego tak niska cena.

Wójt odpowiedzia , e taka by a wycena bieg ego.

Ponadto radny Kowalski poinformowa , e w Biuletynie Informacji Publicznej nadal
figuruje Pan Lech Noga jako pracownik na samodzielnym stanowisku ds. rolnictwa, a on
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ju  od roku nie pracuje i na samodzielnym stanowisku ds. infrastruktury technicznej te
nadal figuruje Pan Andrzej Samsel.
Radny poinformowa , e ostatnio podczas wydawania ywno ci mia y miejsce bójki,
szarpaniny, radny chcia by dowiedzie  si  jak w przysz ci b dzie to rozwi zywane.

Wójt odpowiedzia , e zwróci uwag  informatykowi.

Kierownik Gminnego O rodka Pomocy Spo ecznej wyja ni a, e ywno  nie jest
wydawana w ramach dzia alno ci O rodka, lecz Stowarzyszenia i program ten mo na
tylko w ten sposób realizowa . Jest to pomoc niezb dna dla mieszka ców naszej gminy,
którzy wymagaj  tej formy wsparcia. Bójki, szarpaniny, o których wspomnia  radny mia y
miejsce ze strony osób, które przysz y odebra ywno . My nie mamy wp ywu na ich
sposób zachowania, a w przysz ci te osoby, które b  zachowywa y si  agresywnie,
wulgarnie wobec pracowników, b  skre lane z listy beneficjentów. Jest to praca
charytatywna, nie jest to ani zadanie w asne gminy, ani zlecone, to nie jest jedna tona
ywno ci, czy dwie, lecz dziesi tki ton.

Radny Ireneusz Kowalski, bardzo brzydko to wygl da o, jest to wizytówka gminy.

Kierownik odpowiedzia a, e nie jeste my w stanie odpowiada  za zachowanie
mieszka ców. Nast pnego dnia, po tych incydentach wywieszona zosta a informacja, e
osoby zachowuj ce si  niekulturalnie zostan  skre lone z listy beneficjentów, chyba
pomog o, bo by  spokój. By o zagro enie niemal e zdrowia moich pracowników, wobec
nich zachowywano si  agresywnie, wyzywano ich, uwa am, e nie zas uguj  na takie
zachowanie. Mo ecie Pa stwo w terenie informowa , e osoby zachowuj ce si
niekulturalnie b  skre lone z listy beneficjentów, bo to nie jest dzia alno  O rodka,
lecz Stowarzyszenia, jako cz onek Rady Stowarzyszenia nie pozwol  na takie
traktowanie.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara - korzystaj c z okazji, e
odpowiadamy ju  na zapytania i wnioski, odpowiem radnemu Kowalskiemu w sprawie
protoko u z poprzedniej Sesji, nie zosta  napisany, bo Pani Umi ska nie zd a, na
nast pnej Sesji przyjmiemy dwa protoko y, je eli nie zd y napisa , to przyjmiemy z
poprzedniej Sesji, a ten b dzie musia  poczeka .

Radna Halina Wolska – w sprawie chodnika przy drodze krajowej w Bratianie, powo a
si  na Gazet  Nowomiejsk  z 16 lutego, napisane by o, e zosta o podpisane
porozumienie z Generaln  Dyrekcj  Dróg i Autostrad w sprawie opracowania projektu,
okaza o si , e nie jest to porozumienie, bo 19 stycznia zosta a podpisana tylko notatka

bowa, e Urz d Gminy deklaruje udzia  w realizacji oraz zobowi zuje si  do
przyj cia letniego i zimowego utrzymania zadania, o ile dojdzie do jego realizacji.
Oddzia  w Olsztynie, Rejon w Ostródzie przyjmuje do propozycji planu nast puj ce
zadanie: „Projekt techniczny realizacja budowy chodnika w miejscowo ci ki – Bratian
strona lewa i prawa”. Jest jeszcze napisane, e szczegó owe warunki partycypacji i
wspó pracy zostan  okre lone w porozumieniu. Wa nym jest to, e porozumienie nie
zosta o podpisane, a jedynie notatka i co dalej dzieje si  w sprawie porozumienia.
Radna zapyta a, czy jest mo liwo  wp yni cia na mieszka ców, aby nie spalali w
piecach ró nych rzeczy, które zatruwaj rodowisko i wydzielaj  nieprzyjemne zapachy.
Uwa a, e jedynym wyj ciem jest, nie mówi  nic, albo poda  do S du Cywilnego, jako
gmina chyba nie mo emy nic zrobi .

Zebrani stwierdzili, e jest to problem nie tylko Bratiana.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara stwierdzi , e mo e zg osi  do Policji.

Radny Cezary Kawiecki poinformowa , e Zarz d Dróg obieca , e do ko ca marca
uzupe ni pobocze, istotnie robili na zakr cie ko o wietlicy, ale w najbardziej
newralgicznym miejscu, gdzie s  studzienki i zosta o zani one pobocze poni ej
studzienki nic nie zosta o zrobione.

Radny Ireneusz Kowalski zapyta , czy nie mo na by o zrobi  przetargu na sprzeda
dzia ki w Mszanowie, podobnie jak na dzia ki budowlane.

Wójt odpowiedzia , e poprosi Pana Arentowicza o wyja nienie.

Radny Kazimierz Mikuczy ski – nasuwa si  taka refleksja, pracujemy w Radzie
Gminy, podejmujemy uchwa y, zmieniamy bud et jednak wszystko to opiera si  na teorii,
podejmowane s  prace fizyczne, realizowane s  inwestycje, chcia bym wróci  do
ubieg orocznych wykonanych w naszej wsi. Wydaje mi, e nie zawsze wszystko jest
doko czone, g ównie chodzi o ogrodzenie wietlicy, plac zabaw, który jest planowany, a
nie ma dobrego wej cia na dzia , praktycznie jest wej cie od g ównej drogi od strony
poczty przez dziur  w p ocie. P ot nadal nie jest naprawiony albo usuni ty, a wietlica
jest wynajmowana bardzo cz sto.

Wójt odpowiedzia , e wyja ni na zebraniu wiejskim w Jamielniku.

Radny Mikuczy ski przypomnia , e zebraniu w pa dziernika mieszkaniec wsi Pan
Rafalski pyta  o lamp  przy drodze powiatowej, a nadal jest nie zainstalowana.

Ad 7
Koncepcj  dzia alno ci i organizacji Gminnego Centrum Kultury w Mszanowie
przedstawi  Dyrektor.
Poinformowa , e dzia alno  Gminnego Centrum Kultury b dzie opiera  si  na tym
budynku, s  dwa pomieszczenia na dole na pracownie, w jednym b dzie urz dzone
centrum multimedialne dla mieszka ców Mszanowa, drugie pomieszczenie mo e s
na ró nego rodzaju warsztaty, spotkania, od 2 maja rozpoczyna dzia alno  Klub
Integracji Spo ecznej i 2 pomieszczenia biurowe. Hol b dzie wykorzystany na wystawy,
galerie lokalnych wytwórców. Koncepcja jest taka, eby ka da wie  mia a jedn  du
ponad gminn  imprez . Kolebk  teatru b dzie si  Skarlin, w sztuce plastycznej dobry
jest Jamielnik. Do zaadoptowania s  piwnice. Najbli sza impreza, prezentacja twórczo ci
seniorów odb dzie si  w Skarlinie. W Gwi dzinach zostanie zorganizowana II edycja
Idola. Kadry: dyrektor, ksi gowa-kadrowa na1/2 etatu i sprz taczka, instruktorzy b
zatrudniani na zlecenie. W tej chwili ju  funkcjonuje kabaret, który b dzie mia  siedzib

nie tu. Siedzib  b  mia y tak e dwa zespo y muzyczne. Dzia ania
perspektywiczne oparte b  na programach, 2 zosta y ju  z one (na warsztaty
muzyczne do Ministerstwa Pracy i projekt „Marsz na Grunwald” zosta  z ony do
Ministerstwa Kultury, na kwot  133 tys.z . w asny wk ad 10% warto ci).

Ad 8
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany bud etu gminy na rok 2007.

Zmiany omówi a Skarbnik Gminy Ewa pi ewska:
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w za czniku nr 1 do uchwa y: w dziale 010 rozdzia  01010 § 6296 ( rodki z Norweskiego
Mechanizmu Finansowego) wprowadzono rodki - dochody o 6 691,54 z ., poniewa
gmina sk ada wniosek do tego Funduszu o dofinansowanie budowy sieci kanalizacyjnej
w Mszanowie i Bratianie, t  dotacj  by  mo e otrzymamy w grudniu, mo e wcale, ale
eby zaplanowa  wydatki na lata nast pne inwestycj  musimy rozpocz  w tym roku.

Dochody tegoroczne na ten projekt wynios yby 106 tys.z . Nast pna pozycja tj. 801 –
Szko a Podstawowa w Gwi dzinach (sala gimnastyczna) zaplanowane by o
dofinansowanie w kwocie 391 tys.z . Otrzymali my wiadomo , e w tym roku
otrzymamy tylko 50 tys.z ., natomiast 300 tys.z . w styczniu przysz ego roku, w sumie
otrzymamy 350 tys.z . , a nie 391 tys.z ., automatycznie wk ad w asny gminy zwi kszy si
o 41 tys.z . Konieczno  dokonania zmian wynika st d, e gmina rozpisa a przetarg na
zaci gni cie kredytu w wysoko ci 1 500 tys. z . na budow  sali gimnastycznej w
Gwi dzinach, otrzymali my zgod  Regionalnej Izby Obrachunkowej, w tym roku nie
mo emy poczyni  wydatków na t  sal  w wysoko ci 300 tys.z . , bo nie otrzymaliby my
dotacji, w tej sytuacji kredyt rozdysponujemy w ten sposób: 1200 tys. z . na szko  w
Gwi dzinach, a 300 tys.z . na szko  w Radomnie, bank na to wyra a zgod , pod
warunkiem, e jest zapisane w bud ecie.
Zmiany wydatków:
w zwi zku z projektem norweskim, wydatki inwestycyjne zwi ksz  si  o 13 972,40 z .,
przy czym 6 691,54 z ., zostanie pokryte ze rodków norweskich, zmniejsz  si  o 7 296

 wydatki inwestycyjne (opracowanie dokumentacji) zgodnie z podpisanymi umowami.
W zwi zku ze zmniejszeniem dotacji na budow  sali gimnastycznej o 40 985,-z .
proponowa a z rezerwy bud etowej Wójta doda  do wydatków na sal  gimnastyczn  w
Gwi dzinach, ogólnie wydatki inwestycyjne na szko  w Gwi dzinach i Radomnie (s  w
jednym paragrafie) zostaj  zmniejszone o 300 tys.z . czyli wynosi  b dzie 1 927 150z .
Nast pny dzia  tj. 854 – dotacja na stypendia dla uczniów, zosta a wprowadzona
zarz dzeniem Wójta z dnia 30 marca br., ale pomy kowo na wiadczenia spo eczne.
W za czniku inwestycyjnym:
- dodajemy: budowa sieci kanalizacyjnej w Mszanowie i Bratianie, widnia a kwota z
poprzedniego kosztorysu, teraz zmieniamy wed ug nowych wylicze  9 260 964,29 z . z
tego na rok 2007 - 13 972,40 z . , z funduszu norweskiego 6 691,54 z .  Ca a kwota
zosta a rozpisana na nast pne lata. Nast pna zmiana: zmniejszenie wydatków na
Szko  Podstawow  w Gwi dzinach o 300 tys.z . i zaplanowanie ich na 2008 rok, kredyt:
1 200 tys.z . na Szko  Podstawow  w Gwi dzinach i 300 tys. remont szko y w
Radomnie.

Wójt poinformowa , e zmiana dotycz ca projektu norweskiego ma odzwierciedlenie w
planie rozwoju lokalnego, który trzeba zmieni  w ten sposób, e przenie  t  inwestycj
z lat 2004-2006 na lata 2007-2013 i uaktualni  warto  inwestycji.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y w sprawie
zmiany bud etu na rok 2007.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, przy 2 g osach wstrzymuj cych si , nie
by o g osów przeciwnych, podj a uchwa  nr VI/31/07 zmieniaj  uchwa  nr
III/12/06 z dnia 28 grudnia 2006r. w sprawie uchwalenia bud etu gminy na 2007r.
Uchwa a stanowi za cznik nr 4 do protokó u.

Ad 9
Podj cie uchwa y w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2004–2006
oraz 2007–2013.
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Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy 13 g osami za, przy 2 g osach wstrzymuj cych si , nie
by o g osów przeciwnych, podj a uchwa  nr VI/32/07 w sprawie zmian Planu
Rozwoju Lokalnego na lata 2004-2006 oraz 2007-2013. Uchwa a stanowi za cznik
nr 5 do protokó u.

Ad 10
Podj cie uchwa y w sprawie upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do
wykonywania w imieniu Rady obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara poinformowa , e uchwa a ta
zwi zana jest z wej ciem w ycie z dniem 15 marca br. ustawy ujawnianiu informacji o
dokumentach organów bezpiecze stwa pa stwa z lat 1944-1990 oraz tre ci tych
dokumentów. Chodzi o to, e wyja ni o si , kto ma powiadomi  Pani  Sekretarz i Pani
Skarbnik o obowi zku z enia takiego o wiadczenia.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt uchwa y.

W g osowaniu, Rada Gminy jednomy lnie podj a uchwa  nr VI/33/07 w sprawie
upowa nienia Przewodnicz cego Rady Gminy do wykonywania w imieniu Rady
obowi zków okre lonych w ustawie lustracyjnej. Uchwa a stanowi za cznik nr 6
do protokó u.

Ad 11
Podj cie uchwa y w sprawie wyra enia zgody na realizacj  przez Gmin  Nowe Miasto
Lubawskie projektu „Zaanga owanie partnerów spo ecznych warunkiem rozwoju
zrównowa onego gmin: Nowe Miasto Lubawskie i Kurz tnik” na okres 2007-2008”.

Projekt omówi a Skarbnik Gminy, nie wymaga adnych zmian w bud ecie, realizowany
dzie wspólnie z gmin  Kurz tnik. Poinformowa a, e w uchwale b dzie dopisane w

jakim paragrafie znajduj  si  te rodki, ale ich wielko  nie ulegnie zmianie.

Wójt poinformowa , e projekt dotyczy organizacji szkole  i spotka  na temat ekologii w
6 miejscowo ciach, gmina nie ponosi kosztów finansowych, jedynie udost pnia
nieodp atnie np. wietlice na odbycie szkole , s  to koszty m.in. ogrzewania i energii
elektrycznej.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara przedstawi  projekt.

W g osowaniu, Rada Gminy 12 g osami za, przy 3 g osach wstrzymuj cych si , nie
by o g osów przeciwnych, podj a uchwa  nr VI/34/07 w sprawie wyra enia zgody
na realizacj  przez Gmin  Nowe Miasto Lubawskie projektu „Zaanga owanie
partnerów spo ecznych warunkiem rozwoju zrównowa onego gmin: Nowe Miasto
Lubawskie i Kurz tnik” na okres 2007-2008”.
Uchwa a stanowi za cznik nr 7 do protokó u.
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Ad 12
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzieli :
- podinsp. Marek Arentowicz w sprawie sprzeda y dzia ki w Mszanowie informuj c, e
nie mog a by  sprzedana w drodze przetargu, poniewa  nie ma do niej drogi dojazdowej.
Zosta a sprzedana, jako przyleg a na powi kszenie w asnej dzia ki.

Radny Kowalski zapyta , ile kosztuje 1 ar ziemi w naszym regionie.

Pan Marek Arentowicz odpowiedzia , e s  to 303 m2, warto  zosta a okre lona przez
rzeczoznawc  na kwot  550,- z . czyli oko o 1,81 z . za 1m2, jest to grunt VI klasy, a wi c
oko o 18 tys.z . za 1 ha.

Radny Ireneusz Kowalski zapyta  o koszty geodezyjne.

Pan M.Arentowicz odpowiedzia , e nabywca Pan Kancidrowski zap aci  200,- z  za
wycen  i 799,99 z . za koszty geodezyjne.

Wójt odpowiedzia  radnemu Kawieckiemu, e uzgodni z Zarz dem Dróg Wojewódzkich,
w sprawie chodnika w Bratianie, trzeba b dzie zdecydowanie wyst pi  do Dyrekcji Dróg i
Autostrad, w sprawie placu zabaw Wójt oczekuje inicjatywy mieszka ców, w sprawie
lampy w Jamielniku, zainteresowany nie zadba  w jak elektrycy zajmowali si  spraw .

Radny Roman Sienkowski prosi  o wyja nienie sprawy chodnika na zebraniu.

Wójt poinformowa , e Sesja absolutoryjna odb dzie si  24 kwietnia, natomiast 17
kwietnia posiedzenie Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego oraz Bezpiecze stwa i
Porz dku Publicznego.

Radny Zdzis aw Arentowicz zapyta  o dalsz  wymian  lamp.

Wójt odpowiedzia , e projekt ma by  doko czony.

Radny Cezary Kawiecki zwróci  uwag , e by y uzgodnienia o odbywaniu Komisji o
godz. 9-tej.

Uzgodniono, e posiedzenie Komisji odb dzie si  o godz. 9-tej.

Radna Barbara Grzywacz zapyta a, czy Pan Kowalski robi  rozeznanie w sprawie firmy,
od której mo na zdoby  materia  do utwardzania dróg.

Radny Ireneusz Kowalski odpowiedzia , e materia  mo e pochodzi  np. z rozebranych
chodników z terenu gminy. Poinformowa  jak to rozwi zuje Miejski Zak ad Komunalny i
Gmina Kurz tnik.

Radna Barbara Grzywacz zapyta a, czy zosta y zaakceptowane wnioski o uruchomienie
grup przedszkolnych w szko ach, o których by a mowa na Komisji O wiaty, Kultury,
Kultury Fizycznej, Zdrowia oraz Pomocy Spo ecznej.

Dyrektor Gminnego Zespo u O wiaty odpowiedzia a, e zosta y utworzone 3 o rodki
przedszkolne w Bratianie, Jamielniku, i w Tylicach, nie otrzymali my na utworzenie w
Gwi dzinach. Pracuj  od 1 kwietnia, po 3 godziny dziennie, gmina tylko udost pnia lokal.
Otrzymamy pe ne wyposa enie dydaktyczne, pokrywaj  koszty do ywiania dziecka – 40



11

. miesi cznie oraz wynagrodzenie nauczycieli. Program dzia  przez 1 rok, ale by  mo e
dzie kontynuowany.

Radny Zbigniew Wi niewski zapyta , o informacj  w terenie o wyborach so tysów.

Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw Wodara odpowiedzia , e wszyscy so tysi
odebrali obwieszczenia i powinni wywiesi  na 7 dni przed terminem zebrania.

Ad 13
W zwi zku z wyczerpaniem porz dku obrad, Przewodnicz cy Rady Gminy Miros aw
Wodara zamkn  obrady VI  Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w
Mszanowie.

sekretarz obrad                                                       Przewodnicz cy Rady Gminy

Dorota ukaszewska                                                      Miros aw Wodara


